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Írásbeli kérdés

„Lát-e esélyt a helyi adókról szóló törvény módosítására az iparűzési adó megosztása
tekintetében?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr . Veres
János pénzügyminiszter úrhoz . A kérdésemre válaszát írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt héten a T-Mobile Magyarország Távközlési RT megkereste az önkormányzati
adóhatóságokat, és tájékoztatta őket arról, hogy önrevízió miatt kéri a befizetett adó
visszafizetését, illetve az előlegfizetésből származó nem rendezett követelése visszafizetését .
Hivatkozott arra, hogy a Pénzügyminisztérium szakmai iránymutatása alapján végső soron a
Fővárosi Bíróság 2005 . május 17-én hozott döntése szerint történik az iparüzéri adó
visszafizetése. Az ítélet jogerős és végrehajtható . Az ítélet következménye, hogy közel 500
önkormányzatnál 1998 . óta jutó adóalap teljes mértékben megszűnik, és jelentős részben a
főváros adóalapját növeli . A visszafizetési kötelezettség több milliárd forintot tesz ki .

A T-Mobile a jogszabály-értelmezés alapján telephelynek tekintett minden bázisállomást,
ezen érvelésének sem a Pénzügyminisztérium, sem végső soron a Fővárosi Bíróság nem adott
helyt .

Természetesen nem érdemes most már vitatkozni azon, hogy igaza van-e a szolgáltatónak
vagy nincs, a bíróság jogerősen a kérdést a múltra nézve eldöntötte . Azonban a T-Mobile
szolgáltató mindenképpen méltányosan járt el, hiszen bázisállomásai a vidéki építészeti
környezetet károsítják, és természetesen vidéken is számtalan fogyasztó részére nyújt
szolgáltatást .
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A kérdés inkább az, hogy ha ez a probléma a minisztérium számára több éve ismert, miért
nem kezdeményezte az iparűzési adó megosztása tekintetében a helyi adókról szóló 1990 . évi
C . tv. módosítását?

Tisztelt Miniszter úr!

A T-Mobile szolgáltató működésével kapcsolatos terheket nemcsak a Fővárosi
Önkormányzat, hanem több száz vidéki önkormányzat és az ott élő polgárok is viselik .
Kérdezem Miniszter Urat, a kialakult helyzet ismeretében lát-e esélyt arra, hogy a
méltányosság és az igazságosság jegyében a helyi adóról szóló hivatkozott törvény az
iparűzési adó megosztása tekintetében a legközelebbi törvénymódosítás alkalmával 2006 .
január 1 . napjától módosításra kerüljön?

Információim szerint közel ötszáz települési önkormányzat várja válaszát .

Budapest, 2005 . június 7 .

Tisz ettel :

Dr . Bóka István

országgyűlési képviselő
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